

THE ROLES OF WEST AFRICAN LANGUAGES: DEVELOPMENT AND INTEGRATION
RÔLES DES LANGUES D'AFRIQUE DE L'OUEST : DÉVELOPPEMENT ET INTÉGRATION

This volume, written in either English or French, covers a wide range of linguistic domains and West African languages. It shows the vitality and diversity of language studies in this region where the issues related to African languages, their use and place in the modern world are particularly sensitive and important.

This collection brings together the developed versions of a selection of papers presented at the 30th West African Linguistic Congress (CLAO/WALC) and the 10th Annual Conference of the Linguistic Association of Ghana (LAG) held jointly in Winneba, Ghana from 31 July to 5 August 2017. The theme of this conference was the role of language in the integration and development of West Africa.

Ce volume, écrit soit en français soit en anglais, couvre un large éventail de domaines linguistiques et de langues d'Afrique de l'Ouest. Il montre la vitalité et la diversité des études linguistiques dans cette région où les enjeux liés aux langues africaines, à leur utilisation et à leur place dans le monde moderne sont particulièrement sensibles et importants.

Ce recueil réunit les versions développées d'une sélection de communications présentées lors du 30^e Congrès de linguistique d'Afrique de l'Ouest (CLAO/WALC) et de la 10^e Conférence annuelle de l'Association de linguistique du Ghana (LAG) organisés conjointement à Winneba (Ghana) du 31 juillet au 5 août 2017. Le thème de cette conférence était le rôle de la langue dans l'intégration et le développement de l'Afrique de l'Ouest.

Constantine Yuka is a professor of linguistics in the University of Benin, Nigeria. He is the current secretary-treasurer of the West African Linguistic Society and a member of the Committee of the UNESCO affiliated *Fédération internationale de langues et littératures modernes*. He is the current editor of the *Nigerian Journal of the Humanities (NJH)*, Cambridge Scholars Publishing, and editor-in-chief of the *Coaxial Journal of Linguistics Studies (JoLS)*.

Firmin Ahoua is the president of the West African Linguistic Society and is full professor at the University FHB, Côte d'Ivoire. He is author and editor of books and articles published by L'Harmattan and other well-known publishers. He is also co-editor with prof Adams Bodomu of the series « African Language Grammars and Dictionaries » at Language Sciences Press. He is an expert in the phonology and grammar of Kwa languages.

Annie Rialland est directrice de recherche emerita au Laboratoire de phonétique et phonologie (CNRS/ Université de la Sorbonne-Nouvelle, Paris). Elle a co-dirigé, avec Jacqueline Vaissière, le Laboratoire de phonétique et phonologie pendant 15 ans (entre 1991 et 2006). Elle a été présidente de la Société de linguistique de Paris en 2016. Elle est surtout connue pour ses publications et co-éditions d'ouvrages sur la phonologie et la prosodie de langues africaines (<https://lpp.in2p3.fr/annie-rialland/>).

Also contributed to this book : G. Adda, M. Adda-Decker, F. O. Adefabi, K. Adomako, V. C. Adzer, K. E. Afari, A. S. Agbaya, M. S. Agbo, R. Akpangolo Nartey, K. J. Akpoué, O. Ambouroué, C. O. Anyogo, B. Aoah, M. I. Aruya, D. Atche, D. K. Ayi-Adzimah, I. Baridishi Hope, L. Besacier, D. Blachon, H. Bonneau-Maynard, P. Chie, A. S. Cookey, E. S. Eshun, I. N. G. Essien, E. E. Etteokon, O. Ezeafulukwe, B. Gariba, E. Gauthier, P. Godard, B. G. Gondo, F. Hamlaoui, M. A. Houmege, D. Idiatov, P. N. Ijioma, U. H. Ikonne, G. A. Ikhimwin, A. A. Isaiah, G. Kouakou N'Guessan, G.-N. Kouarata, B. C. M. Kpami, H. A. Kwashivi, L. Lamel, O. Mabawonku, G. O. Maduagwu, E. M. Makasso, S. A. Nyon, P. Obeng, M. Obiri-Yeboah, I. Obuasi, S. O. Oyetade, K. C. Predia, P. O. Solomon-Etefia, R. P. Schaefer, S. Stüker, P. N. Wonkyi, M. Van de Velde, F. Yvon, S. Zerbian.

THE ROLES OF WEST AFRICAN LANGUAGES:
DEVELOPMENT AND INTEGRATION
RÔLES DES LANGUES D'AFRIQUE DE L'OUEST :
DÉVELOPPEMENT ET INTÉGRATION

Edited by/Dirigé par
Constantine Yuka,
Firmin Ahoua & Annie Rialland

Etudes
africaines

Série Linguistique

Edited by/Dirigé par
Constantine Yuka, Firmin Ahoua & Annie Rialland

**THE ROLES OF WEST AFRICAN LANGUAGES:
DEVELOPMENT AND INTEGRATION**
**RÔLES DES LANGUES D'AFRIQUE DE L'OUEST :
DÉVELOPPEMENT ET INTÉGRATION**

ISBN : 978-2-343-20521-2

42 €

Etudes africaines
Série Linguistique



L'Harmattan